
Kyläasiain neuvottelukunnan kokous 

Aika: 
Paikka: 

keskiviikko 20.11.2024 klo 17.30–19.30 
Kokoushuone Impivaara, Kunnanvirasto (Keskustie 2 B, 01900 Nurmijärvi) /Teams 

Läsnä:  
Outi Mäkelä  puheenjohtaja  
Päivi Lahtela  Klaukkalan Metsäkylän kyläyhdistys ry 
Anne Kesälä   Lepsämän kyläyhdistys ry 
Erkki Rantanen (Teams)  Maaniitun asukasyhdistys ry 
Leena Rautanen Palojoen Kyläyhdistys ry 
Anna Tenhunen-Lunkka  Raalan kyläyhdistys ry
Yrjö Kivinen  Röykän asukasyhdistys ry 

Jaana Diakite (Teams) Toivola-seura ry 
Jani Hautala  Valkjärven kyläyhdistys  
Kim Smedslund EMO ry 

Sirpa Rantala (Teams) Luottamushenkilö 
Tarleena Takalo-Eskola (Teams) Luottamushenkilö 
Piia Nurkka  sihteeri  

Poissa:  
Pro Nummenpää 
Rajamäen kyläyhdistys ry 
Uotilan kyläyhdistys ry  
Mäntysalo Seura ry 

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen
- Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17:33. Todettiin läsnäolijat paikalla ja etänä Teamsin

välityksellä.
2. Edellisen tapaamisen tiedote (Liite 1)

- Todettiin edellisen tapaamisen olleen Rajamäellä. Tiedote tapaamisesta löytyy kunnan
verkkosivuilta.

3. Uuden jäsenen toteaminen
- Todettiin Kyläasiain neuvottelukuntaan liittynyt uusi jäsen, Raalan kyläyhdistys, jonka

puheenjohtaja Anna Tenhunen-Lunkka oli paikalla. Kyläasiain neuvottelukunnan
puheenjohtaja kävi lyhyesti läpi neuvottelukunnan tavoitteen (vapaamuotoinen, ei-
poliittinen vuoropuhelukanava maaseutukylien ja kunnan välillä) ja toiminnan tavat
(tapaaminen kaksi kertaa vuodessa, joista toinen kyläasiain ilta ja toinen kokous).

4. Ajankohtaiset asiat
- Kunta:

- Vuoden -25 talousarvio hyväksytty valtuustossa 13.11.2024. Päiväkoti- ja kouluinvestoinnit
ovat merkittävässä osassa kunnan taloutta eikä velkaantumiselta vältytä.

- Positiivista on kohtalainen tonttimyynti, Keskon hankkeen eteneminen, sekä myös
mahdollisen datakeskuksen tulo Klaukkalantien varteen (kts. asemakaavaluonnos



 

Sudentullin työpaikka-alueen asemakaavaluonnos ja tiedote: Sudentullin työpaikka-alueen 
asemakaavaluonnos nähtäville). 

-  Yritystontteja tarvitaan, joten kunta suunnittelee maanhankintaa. 
- TE-palvelut siirtyvät kunnalle vuoden -25 alusta. TE-palvelut järjestetään Nurmijärvellä 

jatkossa yhteistyössä Hyvinkään, Järvenpään, Mäntsälän, Pornaisten ja Tuusulan 
kuntien kanssa (Keski-Uudenmaan työllisyysalue). Järvenpää on vastuukuntana 
vastuussa uudistuksen käytännön toteuttamisesta. Uudistuksen tullessa voimaan, 
kuntien työttömyysturvavastuu, eli nk. sakkomaksut, muuttuvat siten, että jatkossa 
aktivointipalvelut, kuten kuntouttava työtoiminta tai työllistämistuki, eivät vapauta 
kuntaa sakkomaksuista. 

- Ensi vuonna on Nurmijärvi 250-juhlavuosi, joka näkyy koko vuoden erilaisina 
tapahtumina, kilpailuina ja tuotteina. 18.12. jaetaan juhlavuoden lehti, josta saa tietoa 
juhlavuodesta. Juhlavuoden kotisivut löytyvät osoitteesta nurmijarvi250.fi  

- Keskustelu: TE-uudistus huolettaa kyläyhdistyksiä, sillä se voi vaikuttaa kyläavustajien 
palkkaamiseen > kunta huomioi tämän ja laittaa tarkemmin tietoa uudistuksesta, kun 
sitä on saatavilla. Nuorten työllistymisen kehittämiseen liittyvä tiedote julkaistiin jo 
kotisivuilla 21.11.2024.   

- Kylät ja asukasyhdistykset: 
- Raalan kyläyhdistys ry: 

- Kyläyhdistyksen yhteinen asia ja tärkeä syy rekisteröityä oli sen suoma 
mahdollisuus tehdä valitus hallinto-oikeuteen maa-aines- ja 
ympäristölupahakemuksista louhos- ja maankaatopaikka-alueelle, kun 
aluehallintovirasto tekee päätöksen. Tämä alue on Raalan kylän välittömässä 
läheisyydessä ja aiheuttaa pelon, että asumisolosuhteet muuttuvat radikaalisti, jos 
alue toteutuu. 

- Muutoin kyläyhdistys pyrkii toteuttamaan toimintaa ja aktiviteetteja, johon ideoita 
kerättiin kesällä kyläläisille suunnatulla kyselyllä. Kesällä jo järjestettiin pesäpallon 
peluuta ja on esim. varattu sisäpelivuoro.     

- Palojoen Kyläyhdistys ry: 
- Palojoki on pitkän haun jälkeen saanut kyläavustajan. Tämä tärkeää, sillä kylällä 

paljon apua tarvitsevaa väkeä. 
- Mäntymäen asfalttiasema aiheuttaa edelleen hajuhaittoja, eikä tilanne ole 

korjaantunut huolimatta valituksista Keski-Uudenmaan ympäristökeskukselle ja 
ympäristölautakunnan käsittelyistä. Mallinnukset eivät kuvaa hajun leviämistä. 
Myös louhos vieressä, jossa räjäytyksiä 

- Järjestetty mm. omenanpuristustalkoot, jossa tehtiin tuoremehua, peli-iltoja ja 
lauluilta, jossa laulettiin maakuntalauluja. Joulunavaus on 15.12., jossa mm. 
myyjäiset, joulupolku Teatteri Pikku Kivin järjestämänä, poniajelua. Myös museo 
on auki. 

- Ensi vuonna 17.5. vuosijuhla (historiabileet). 
- Röykän asukasyhdistys ry: 

https://www.nurmijarvi.fi/kuntalaisen-palvelut/maankaytto-ja-liikenne/kaavoitus/ajankohtaiset-asemakaavat/3-351-sudentullin-tyopaikka-alue/
https://www.nurmijarvi.fi/sudentullin-tyopaikka-alueen-asemakaavaluonnos-nahtaville/
https://www.nurmijarvi.fi/sudentullin-tyopaikka-alueen-asemakaavaluonnos-nahtaville/
https://www.nurmijarvi250.fi/
https://www.nurmijarvi.fi/kunnan-tyollistymista-tukevia-palveluita-kehitetaan/
https://www.nurmijarvi.fi/kunnan-tyollistymista-tukevia-palveluita-kehitetaan/


 

- Valitus Leikontien maankaatopaikan ympäristölupaan ei menestynyt. Nyt valitus 
sisällä Santalantien maankaatopaikalle.  

- Yhdistys jakanut stipendejä koululaisille. Kesällä jätskipenkin viereen toteutettiin 
kesäkukkaistutukset. Toteutettu vuosikalenteri. Jouluvalot yritetty saada kaupan 
kulmalla olevaan kuuseen, mutta sähköistäminen ei onnistunut. Ensi vuonna 
suunnitelmissa järjestää vieraslajienpoistotalkoot. 

- Klaukkalan Metsäkylän kyläyhdistys ry: 
- Kylä aktiivinen, toimintaa järjestää kyläyhdistys, Martat, VPK usein yhteistyössä, 

mm. päivä paloasemalla - tapahtuma, metalliromun keräys, joulumyyjäiset, jossa 
mukana myös Kotikoulumuseo. Ensi vuonna keväällä vanhempainyhdistys 
järjestää kevätriehaa, jossa kyläyhdistys mukana. Myös tuunausilta suunnitteilla. 
Syksyllä kyläpäivien yhteydessä kylän 240-v. juhlistaminen (mahdollisesti syyskuun 
toinen viikonloppu). Juhlavuotta varten on istutettu 1800 narsissia pääteiden 
varsille. 

- Metsäkylän osayleiskaava etenee. Valokuituverkolle on kiinnostusta. 
- Maaniitun asukasyhdistys ry: 

- Ikäihmisiä paljon, nuorempia pitäisi saada mukaan. 
- Yhdistys järjestänyt keväällä siivoustalkoot ja makkaran grillausta, Kissaojan jatkoa 

suunnitellaan.  
- Toivola-Seura ry: 

- Yhdistykseen pitäisi saada nuoria mukaan, mutta vaikeaa. 
- Turvallisuusasioita on saatu edistettyä esim. niin, että on saatu uusi kaide 

vaaralliseen tienkohtaan. Metsäkylän pysäkki paljon käytössä ja toiveena saada 
pysäkille pyöräparkki. 

- Valkjärven kyläyhdistys: 
- On kyläyhdistyksen perustamisen 10 vuotisjuhlavuosi, jota juhlistetaan joka 

kuukausi muistelemalla yhdistyksen taivalta FB:ssä. 
- Toimintana on mm. jaettu stipendejä alakoulun oppilaille, osallistuttu 

osallistuvaan budjetointiin ja hankittu pöytäryhmä OsBu-määrärahalla 
Kuhakoskelle, järjestetty luontopäivä Isosuolla Valkjärven koululaisille (jo 4 vuosi 
peräkkäin luontoviikko/pv), toteutettu heijastinpuu, josta saa napata heijastimen 
mukaan, Nukketeatteri Sammon Kani ja ihmeellinen pilvi - esitys lapsille ja 
Venetsialaiset Lähtelän rannassa. Venetsialaiset oli niin hyvä menestys, että on 
haettu kunnan 250-juhlavuosiavustusta tapahtuman järjestämiseen ensi vuonna 
60-luku teemalla. 

- Kyläavustaja saatu palkattua. 
- Tulevina tapahtumina: 2.12 kyläyhdistyksen avoin kokous, johon kaikki voivat tulla 

paikalle ja 14.12. järjestetään bussiretki Lohjan menneenajan joulumarkkinoille. 
- Luontokoulun toiminnan vakiinnuttamiseksi haettu avustuksia eri tahoilta, mutta 

vielä ei ole rahoitusta järjestynyt.  
- Infra-asioina tavoitteena olisi saada valokuitu kylälle ja edistää Valkjärventien 

kunnon parantamista. 



 

- Rajamäen kyläyhdistys ry: 
- Joulunavaus Lähteellä la 30.11.24. 

- EMO ry: 
- EMO toteutti kyselyn syksyllä mahdollisista hankeideoista (esim. ympäristö-, ilmasto-, 

uudenlaiset älykkäät tekniset ratkaisut -, tiedonvälitys-, nuorisoon liittyvät teemat). On 
mahdollista toteuttaa hankkeita konsortioina tai pienempinä kunnan ja kylien yhteistyönä. 
Avustuksia kannattaa hakea ja isommissa konsortiohankkeissa voidaan hankea Elysta lisää 
rahoitusta. EMO ry:n kannattaa olla yhteydessä matalalla kynnyksellä. Kunta ja EMO ry 
järjestävät palaverin yhteistyömahdollisuuksista mm. ympäristöaiheiden osalta.  

- Keskustelu/kysymykset: Voisiko kyläyhdistys saada tukea nuorten kesätöiden tukemiseen? 
Suora palkkakulu ei ole EMO ry:n rahoitettavaksi sopiva kohde. Mutta esim. hanke, jossa 
kehitetään sovellus paikallisen kiertotalouden tukemiseen olisi tukikelpoinen. 

5. Muut asiat 
- Ei muita asioita 

6. Seuraava kokous: ajankohta ja paikka 
- Seuraava kokous päätettiin järjestää kyläasiain iltana Metsäkylässä narsissien kukinta-

aikaan. Tarkempi ajankohta ja ohjelma sovitaan Klaukkalan Metsäkylän kyläyhdistyksen ja 
kunnan kesken.  

7. Kokouksen päättäminen 
- Puheenjohtaja Mäkelä päätti kokouksen klo 19:30 

  



 

Liite 1. 
Ideoita ilmastotekoihin Kyläasiain illasta 
Tiedote 11.06.2024   

Keskiviikkona 5.6.2024 Kyläasiain neuvottelukunta järjesti yhteistyössä Rajamäen kyläyhdistyksen ja kunnan 
ilmastotyöryhmän asiantuntijoiden kanssa Rajamäen kylätalolla Kyläasiain illan, jonka teemana oli ilmastotyö. Illan 
tavoitteena oli jakaa tietoa yhdistysten ja kunnan tekemästä kestävyys- ja ilmastotyöstä, sekä esitellä työkaluja, joiden 
avulla motivoida ja edistää niin yksittäisen kuntalaisten kuin yhdistysten ilmastotekoja. 

Tiedonvaihdossa kävi ilmi, että yhdistyksissä tehdään jo paljon erilaisia kestävää kehitystä edistäviä tekoja. Näitä ovat 
esimerkiksi yhdistysten järjestämät siivous- ja kirpputoritapahtumat, metallinkeräykset ja puiden istutukset. Erityisenä 
esimerkkinä mainittakoon Lepsämän kylätalon Toukolan energiaremontti, jota Lepsämän kyläyhdistys on toteuttanut 
Leader-investointituen avulla. Eteläisen maaseudun osaajat EMO ry:n ohjelmapäällikkö Kim Smedslund kannusti 
yhdistyksiä tutustumaan Leader-hanketukimuotoihin EMO ry:n verkkosivuilta tai ottamalla suoraan yhteyttä. Tukea 
voi hakea yleishyödylliseen kehittämiseen, investointeihin (muun muassa ympäristöön liittyviin), sekä pienhankkeisiin. 

Ilmastotyötä edistäviä työkaluja kuntalaisten ja yhdistysten käyttöön 

Kunnan ilmastotyöryhmän puheenjohtaja alueisännöitsijä Aino Angervuori kertoi Nurmijärven kunnan 
ilmastotyöstä.  Järjestelmällisemmin ja näkyvämmin ilmastotyötä on alettu tehdä vuodesta 2022, jolloin kuntaan 
perustettiin ilmastotyöryhmä ja sitouduttiin vähentämään päästöjä 80 % vuoteen 2035 mennessä suhteessa 
vertailuvuoteen 2005. Viime vuonna valmistui ensimmäinen ilmastotyön toimenpidesuunnitelma ja paraikaa 
työstetään ympäristö- ja ilmasto-ohjelmaa. Tietoa kunnan ilmastotyöstä löytyy verkkosivuilta: nurmijarvi.fi/ilmastotyo. 

Angervuori esitteli työkaluja, joita kuntalaiset ja yhdistykset voivat käyttää ilmastotekojen 
suunnitteluun.  Ilmastopalapeli on suunnittelu- ja opetuspeli, joka havainnollistaa elämäntapojen hiilijalanjäljen 
vähennystavoitteita ja opastaa tekemään vähähiilisen elämäntavan suunnitelmaa vuoteen 2030. Pelin aluksi lasketaan 
oma hiilijalanjälki Sitran elämäntapatestillä. Tämän jälkeen pelissä valitaan hiilijalanjälkeä pienentäviä tekoja, 
suunnitellaan näiden toteutusta ja valitaan pari nykyisiä elintapoja ympäristöystävällisempää tekoa, joita kokeillaan 
ensimmäiseksi. Ilmastopalapeliä voi lainata kirjastoista tai ottamalla suoraan yhteyttä alueisännöitsijään tai 
ympäristöasiantuntijaan. 

Angervuori esitteli myös Varsinais-Suomen Kylät ry:n kehittämän Ilmastokestävä kylä – työkirjan, jonka tavoitteena on 
kannustaa yhdistyksiä tulevaisuustyöhön ja kestävyysasioiden pohtimiseen. Lisäksi se auttaa yhdistyksiä 
ymmärtämään, mitä ilmastotyö ja kestävän kehityksen toimenpiteet voivat olla omassa toiminnassa. 

Illan lopuksi Rajamäen kyläyhdistys oli järjestänyt tutustumisen Tykkitorneille, jossa kuultiin torneista Tehdas- ja 
alkoholimuseo Rajamäen Ryypin oppaan, Petri Lehtosen esittelemänä. 

Iltaan osallistui parikymmentä henkilöä: edustaja tai edustajia kuudesta Kyläasiain neuvottelukuntaan kuuluvasta 11 
yhdistyksestä, kaksi kunnanhallituksen nimittämää jäsentä, neuvottelukunnassa asiantuntijaroolissa toimiva EMO ry:n 
edustaja, neuvottelukunnan puheenjohtajana toimiva kunnanjohtaja, neuvottelukunnan sihteeri sekä kunnan 
ilmastoasiantuntijoina alueisännöitsijä ja ilmastoasiantuntija. 

Mikä on kyläasiain neuvottelukunta? 

Vuodesta 2017 toimineen Kyläasiain neuvottelukunnan tehtävänä on toimia vuoropuhelukanavana maaseutukylien, 
taajaman osien, asukasyhdistysten  ja kunnan välillä. Neuvottelukunnan puheenjohtajana toimii kunnanjohtaja. 
Jäseninä on kaksi kunnanhallituksen nimeämää luottamushenkilöä,  EMO ry:n edustaja, sekä kylien, taajaman osien tai 
asukasyhdistysten nimeämät edustajat. Kyläasiain neuvottelukunta kokoontuu kaksi kertaa vuodesta. Toinen 
tapaamisista on jäsenille tarkoitettu kokous ja toinen kyläasiain ilta, johon voivat osallistua myös ei-jäsenet. Kyläasiain 
neuvottelukunnan verkkosivut löytyvät kunnan sivuilta. 

https://www.nurmijarvi.fi/ideoita-ilmastotekoihin-kylaasiain-illasta/
https://emory.fi/
https://www.sitra.fi/hankkeet/elamantapatesti/
https://www.vskylat.fi/wp-content/uploads/2024/04/IlmastokestavaKyla-A4.pdf
https://www.nurmijarvi.fi/paatoksenteko-ja-hallinto/paatoksenteko-ja-kuulutukset/muut-toimielimet/kylaasiainneuvottelukunta/

